
Magyar Elektrotechnikai Egyesület 

 1 

Emlékeztet ő 

Az Egyesületi Elnökség 2014. szeptember 9. 14 órakor a Hotel Lycium különteremében 
(4026 Debrecen, Hunyadi utca 1-3.) megtartott üléséről 

Jelen voltak:  Béres József, Haddad Richárd, Vinkovits András, Dr. Hartmann Bálint, Kovács 
András, Bánhegyesi Attila, Dr. Kádár Péter, Kovács László, Nagy János, Dési Albert helyett 
Garai János, Pálfi Zoltán, Görgey Péter, Hollósy Gábor, Dr. Tóth Judit, Orlay Imre, Veisz 
Imre, Rejtő János, Tóth József, Rubint Dezső, Divényi Dániel Elnökségi tagok, továbbá 
Ángyánné Kiss Zsuzsanna, Tóth Péterné, Balázs Péter, Günthner Attila állandó meghívottak.  

Első napirendi pontként  Haddad Richárd az előző Elnökségi üléseken elhatározottak 
helyzetével kapcsolatban elmondta, hogy minden ilyen kérdéssel külön napirend keretein 
belül foglalkozunk.  

Második napirendi pontként  Rubint Dezső rövid előadást tartott, amelyben bemutatta a 
TITUKO szervezetét, tagsági összetételét, létszámának alakulását és főbb tevékenységeit. A 
szervezet 1997-ben lett megalapítva 6 alapító szervezettel. Jelenlegi taglétszáma 466 fő. 
Szakmai napokat, kirándulásokat szerveznek. Részt vesznek a MEE országos szintű 
oktatásszervezési tevékenységében.   

Harmadik napirendi pontként  Haddad Richárd ismertette az OET programjával 
kapcsolatos elképzeléseket. A programban stratégiai jellegű és operatív kérdésekkel 
foglalkozó programokat tervezünk. Béres József kiemelte, hogy a stratégia a MEE stratégiája 
nem az Elnökség stratégiája, ezért jó lenne bevonni kollégákat a szervezetektől is. Második 
napon a titkároknak operatív jellegű, az elnököknek stratégiai jellegű programot tervezünk.  

Negyedik napirendi pontként  Günthner Attila röviden ismertette a MEE 2015. évi 
programjának és az Elnökség munkatervének előkészítését. Felhívta a figyelmet arra, hogy 
ennek véglegesítését a decemberi Elnökségi ülésen kell megtenni. Az előző évi programhoz 
képest az általános dátumigazításokon kívül a januári Egyesületi Elnökségi ülés programja 
fog kiegészülni az Elnökség díj jelölési javaslataival. Kért mindenkit, hogy a későbbiek 
folyamán írásban kiküldött program táblázatokat minél gazdagabban töltsék fel, hogy már 
januárban bőséges program listát közölhessünk kommunikációs csatornáinkon keresztül. 

Ötödik napirendi pontként  Günthner Attila tartotta meg 2014. első félévi gazdasági 
beszámolóját. A második félévi tény eredmény (11 500 eFt) és az azóta realizált 
rendelésállomány bíztató előjele annak, hogy a terven felül pozitív eredménnyel zárhatjuk a 
2014. évet. Kiemelte, hogy a stratégiának még mindig nincsenek olyan akciói, amelyek a 
2014 évi tervezett eredményt javítanák. A működési bevételek jelentősen elmaradnak a 
tervtől, mivel a pártoló jogi tagdíjak kiszámlázása a harmadik negyedévben történt. A 
működési költségek terv szerint alakulnak.  

Tanfolyam: A terv egyelőre tarthatónak látszik, de a negyedéves tervszámok 
átrendeződésével. Aláírtunk egy 4 oldalú szerződést a hálózati engedélyesekkel a "Villamos 
hálózatok komplex tananyagának fejlesztésére”. A Sonepar 20 fős megrendelést adott a 
Villamos alapismeretek képzésünkre. Jól alakulnak az év végére tervezett tanfolyami 
jelentkezések is.  

Jegyzetek: Egyelőre kérdés a piac reakciója az OKJ-s felülvizsgálói képzések változására. 
Ez befolyásolja kapcsolódó jegyzeteink eladását. Nyomdában van a villamos alapismeretek 
jegyzet és az új ÉV könyv. Ezek bevételei az utolsó negyedévben fognak jelentkezni. 
Körülbelül 2 MFt eredmény kiesés prognosztizálható a tervhez képest 

Szakértői munka: Van egy élő ajánlatunk szabványalkalmazások kidolgozására. Jó esélyünk 
van a munka megrendelésére. Ez esetben teljesíteni fogjuk az év végi tervet. 

Rendezvény: ICOLIM eredménye nem szerepel a fél éves táblában, de felülmúltuk a tervet. 
A Védelmes értekezletet szintén terven felül zártuk és a Vándorgyűlés is előreláthatólag terv 
felett fog teljesíteni. 
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A beszámolót követően Vinkovits András a 2015-2017 időszaki pénzügyi tervezés 
indításával kapcsolatban emelte ki az írásban megküldött előterjesztésének lényegi részeit: 

1. Központtal együtt összesen 60 szervezet készít terveket. Főleg a kisebb szervezetekben 
hozzáértő tag hiányában gondot okoz a terv időben való elkészítése. Minden évben 
nagyon sok szervezet késve adja meg a terveit, ami nagyon lerövidíti a tervek 
összevezetésére jutó időt. Sokszor az érdemi ellenőrzésre, Egyesületi szintű 
korrekciókra nem marad elegendő idő, ezért javasoljuk, hogy a gazdálkodásuk alapján 
kezeljük két csoportban a szervezeteket: 
• 33 szervezet gazdálkodása egyszerű, csak tagdíj bevétellel rendelkeznek és ebből 

évente pár programot csinálnak. Nekik a Titkárság a korábbi évek tény számai 
alapján készítene egy előzetes terv javaslatot. A szervezet ezt elfogadhatja vagy akár 
teljesen át is írhatja. Ha határidőig nem küldik vissza a tervüket, akkor a Titkárság az 
előzetes tervet fogja felhasználni. 

• 26 szervezet végez teljes körű gazdálkodást. Az ő tervezésük a korábbi éveknek 
megfelelően maradna. 

2. 2014-re a Központ tervét már negyedéves bontásban készítettük el. A Központon kívüli 
költségek 55-60%-át a tanfolyamok és tanulmányutak adják és ezeknek a legnagyobb a 
szezonalitásuk is. A javasoljuk, hogy a nagyobb szezonalitást mutató és legnagyobb két 
költség tételt (tanfolyamok és tanulmányutak) minden gazdálkodó szervezet negyedéves 
bontásban adja meg. 

3. A 2015-2017 időszak tervezésének főbb határidői: 
• Titkárság indítja a tervezést, kitöltendő táblázatok és az első féléves tényadatok 

kiküldése a szervezeteknek szept. 20. 
• Szervezetek elkészítik a terveket nov. 14. 
• Végleges tervjavaslat előterjesztése az Egyesületi Elnökség felé dec. 16. 

4. A gazdálkodási feladatok megkönnyítésére és a könyvelői költségek csökkentésére 
bevezetésre került egy integrált számviteli rendszer (Cobra). A Cobra rendszerben 
rögzítésre kerülnek a központ pénztári, banki és a kimenő vevői és bejövő szállítói 
bizonylatai (párhuzamosan a régi rendszerrel). A Cobra rendszer lehetővé teszi, hogy az 
egyes szervezetek ebből adják ki a számláikat – amik jelentősen lecsökkentik a vele járó 
könyvelési adminisztrációt és sokkal átláthatóbbá, követhetőbbé teszik a rendszert. 2014. 
november-decemberben 2-3 szervezet számláit már kísérlet képen ebben a rendszerben 
készítjük el, és 2014. január 1-től minden gazdálkodó szervezetnél szeretnénk bevezetni 
ezt a formát. Az átállás megkönnyítésére az OET-en szeretnénk ismertető oktatást 
tartani a rendszerről. 

Az Egyesületi Elnökség 25/2014 számú határozatával egyhangúan elfogadta a tervezéssel 
kapcsolatos előterjesztési javaslatokat. A Cobra teljes körű bevezetésével kapcsolatban 
felkérte a GB-t, hogy szeptember végéig készítsen írásos előterjesztést, amely 
részletesebben ismerteti a rendszer bevezetésének feltételeit.   

Hatodik napirendi pontként Günthner Attila ismertette a tagdíjfizetések helyzetét. Az 
írásban is megküldött elemzésből kiemelte, hogy a 25 % tagdíjemelés ellenére csak 13%-kal 
nőtt a tagdíj befizetések mértékének volumene az előző évhez képest. Ennek egyik oka 
lehet, hogy sok szervezetnél van jelentős tagdíjrögzítési elmaradás. Ennek pótlására 
felkértük a szervezeteket. A másik ok a tagdíjemelés miatti lemorzsolódás. A következő 
Elnökségi ülésre újra elkészítjük az elemzést, amely választ fog adni az okra. 

Hetedik napirendi pontként  a Stratégiai kiemelt feladatainak teljesítéséről számoltak be a 
projektek vezetői: 

A Mentor Program előrehaladásáról Orlay Imre számolt be. A legutóbbi üléshez képest nem 
történt előrelépés. A nyári szünetnek vége, fel kell venni az iskolákkal a kapcsolatot, ki kell 
jelölni a Mentorokat. Annak érdekében, hogy december elején a korábbi elhatározásunknak 
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megfelelően ki tudjuk írni Diplomaterv és Szakdolgozat pályázatunkat az írásban kiküldött 
táblázatot a következő Elnökségi ülésig ki kell töltenie az illetékeseknek. 

• Régiónként a szakiskolai adatbázis frissítése 
• Minden felsőoktatási intézményhez és régiónként legalább egy szakmunkás vagy 

szakközép és általános iskolához kell rendelkeznünk helyi kapcsolattartóval.  
• Középiskoláknál várjuk az iskoláktól (akiket felkerestünk) az igényeket. Miben tudunk a 

potenciális mentoráltaknak, tanáraiknak segíteni 
• Minden régiónak, szakosztálynak és társaságnak meg kell nevezni egy tagot akit a 

központi mentor program csapatba delegálnak 
• Témák és Mentor(ok) megválasztása. Minden szakosztály adjon legalább egy témakört 

és hozzá egy Mentort. Fontos, hogy a témák mögött álljon egy cég igénye! ÉBSZ 
koncentráljon a középiskolásokra, villanyszerelőkre. Régiók is adhatnak mentort a fenti 
feltételek mellett.  

Energiatudatos szemlélet otthon projekt állásáról Kovács László számolt be: A projektindító 
adatlap nem készült el. Szakosztályokkal együttműködve egy tanácsadói kört szeretnének 
megnevezni. A következő Elnökségi ülésre el fogják készíteni a projektindító adatlapot. 

A Biztonságos villanyszerelés projekt előrehaladásáról Garai János számolt be: Az 
Elnökségi ülésre részletes, költség-forrás tervet is tartalmazó projektindító adatlap készült. 
Ennek részleteit ezért szóban nem kerültek kiegészítésre. A projekt sikeres indításához és 
működtetéséhez szponzor cégeket kell megnyerni. Béres József tájékoztatta az Elnökséget, 
hogy az ELMŰ-ÉMÁSZ szívesen részt vesz egy olyan programban ahol a mérőórán túl is 
foglalkozik a fogyasztóval. Szerveznek olyan lakossági fórumokat, ahol ez a téma érdekli a 
résztvevőket, ezért jó kapcsolódás a program. Az Egyesületi Elnökség 26/2014 számú 
határozatával egyhangúan elfogadta a Biztonságos villanyszerelés projektindító adatlapját. 

A „Szolgáltatás menü” projekt továbblépéséről Dr. Hartmann Bálint számolt be: A projekt 
következő nagy állomása az új honlap elkészítése és indítása. A honlap elkészült. A projekt 
team tagjain kívül is hasznos és értékes visszajelzéseket küldtek. Kellett ugyan 
kompromisszumokat kötni, de amit lehetett beépítettünk. Az új honlap szeptember 19-én 
élesben indul. Az általános MEE-s bemutató prezentáció elkészült. Apró simítások után a 
következő Elnökségi ülésre elhozzuk. Hasznos téma lehet az OET-en a kommunikációs 
eszközök alkalmazása. Indítunk egy facebook hirdetési kampányt is. Az őszi InfoShow-n 
fogjuk elsőként tesztelni ennek hatékonyságát. Görgey Péter jelezte, hogy szükség lesz az 
EISZ roll-up-jának új arculathoz való igazítására. Günthner Attila javasolta, hogy forrás 
függvényében minden szakosztálynak célszerű lenne idén, vagy jövőre saját roll-up-ot 
készíteni. Hartmann Bálint zárásként kiemelte, hogy év végéig minden szervezetnek át kell 
állni az új kommunikációs elemek használatára. Az Egyesületi Elnökség 27/2014 számú 
határozatával egy tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztésben elhangzott javaslatokat.  

Az Elektrotechnikai Múzeum helyzetével foglalkozó projektről Béres József számolt be: Az 
MMKM főigazgatójától még mindig nem érkezett válasz az együttműködési megállapodás 
tervezetünkkel kapcsolatban. Ősszel az önkormányzati választások után újra le kell ülnünk a 
vezetőkkel. Sikeres megbeszélést tartottunk a múzeumban a MAVIR felső vezetésével. A 
megbeszélésen több olyan pontot is rögzítettünk, amelyben van együttműködési lehetőség. 

Nyolcadik napirendi pontként  Görgey Péter kérte az Elnökség jóváhagyását az írásban 
megküldött, az EISZ vezetősége által már jóváhagyott SZMSZ-ükre. Az Egyesületi Elnökség 
28/2014 számú határozatával egyhangúan elfogadta az ESIZ módosított SZMSZ-ét.  

Kilencedik napirendi pontként  Orlay Imre a MEE Diósgyőri szervezetének Miskolci 
szervezetbe való integrálásáról adott rövid tájékoztatót. A korábbi üléseken már említett 
okokat, amelyek a megszűnést indokolják nem ismételte. A tervek szerint a Miskolci 
szervezeten belül egy üzemi csoportként fog tovább működni a szervezet. Miután megvan a 
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Diósgyőri szervezet jegyzőkönyve a megszűnés kezdeményezéséről, az Egyesület 
Elnökségének kell majd határozatot hozni a kérdésben. 

Tízedik napirendi pontként  Kovács András az írásban előterjesztett módosított 
Díjszabályzat jóváhagyását kérte az Elnökségtő. A korábbi Elnökségi ülésen meghatározott 
átvezetések megtörténtek, azt követően új észrevételek nem jöttek. Az Egyesületi Elnökség 
29/2014 számú határozatával  egyhangúan elfogadta a módosított Díjszabályzatot. 
Következő feladatunk a Díjbizottságba delegált tagok összetételének felülvizsgálata lesz. Az 
aktuális listát a MEE iroda kiküldi a delegáló szervezeteknek. Ez alapján a következő 
Elnökségi ülésre lehet megküldeni az esetleges új delegálási javaslatokat, amely alapján 
dönthetünk az új összetételről.  

Tizenegyedik napirendi pontként  Béres József az Elektrotechnikában megjelenő politikai 
vetületű cikkek lektorálásával kapcsolatban nyomatékosította, hogy fontos a téma 
érzékenységét megfelelően átlátó szakemberrel is lektoráltatni. Az ilyen típusú cikkek 
megjelentetését ezért minden esetben jelezni kell Béres Józsefnek, hogy a legmegfelelőbb 
lektort meg lehessen találni. A Paksi atomerőmű kapacitásbővítéssel kapcsolatos 
kérdésekben közvetlenül Béres József vállalja a felülvizsgálatot. Jelezte azt is, hogy az EE 
korábbi döntése szerint PR típusú megjelentetésekre van lehetőség, de akkor ezt így kell 
megjelentetni. Haddad Richárd hozzászólásában hangsúlyozta, hogy ezt a döntést annak 
tudatában hozzuk meg, hogy sok aktuális kérdésről így lemaradunk. A MEE Alapszabálya 
szerint az alapokat mi kizárólag a szakmai kérdésekre fektettük és ennek mentén haladunk. 
A politikai töltet sokszor rövidíti a kérdések megválaszolásának határidejét, de mi e-miatt 
nem fogunk kapkodni. Balázs Péter hozzátette, hogy nehéz megtalálni a politika és a 
szakma közti helyes mezsgyét, de ezt kell célként kitűzni. Kovács András emlékeztetett arra, 
hogy egy atomerőmű megépülésének lépései laikusoknak szóló cikksorozat szerepelt a 
projekt előterjesztésében, amely egy megcélozható terület. Vinkovits András a nukleáris 
erőmű hálózatra gyakorolt hatásait látja a MEE olyan szakterületének, amelyről akár cikkeket 
is lehet írni. 

Tizenkettedik napirendi pontként  Günthner Attila Elektrotechnikai Alapítvány 
megszüntetésével kapcsolatos feladatok legfontosabb részeit emelte ki az írásos 
előterjesztésből. Az Elektrotechnikai Alapítvány működése beszűkült a Diplomaterv és 
Szakdolgozat pályázatok kiírására. A díjazottakat az Alapítvány a vagyonának (10 MFt) 
kamataiból tudja kifizetni. Az adminisztratív munkát a MEE iroda munkatársai végzik. 2014. 
május 31-ét követően az Alapítványnak az új „Civil törvény” rendelkezéseinek megfelelően 
kell működnie. Többek között a következő jelentős változásoknak kell megfelelnie: 

• A közhasznú jogállás megtartása érdekében kettős könyvvitelt kell vezetnie, kötelező 
éves beszámolót és közhasznúsági mellékletet készítenie 

• A törvényben előírtak szerint megfelelő erőforrással kell rendelkeznie � A jelenlegi 
működés alapján nem teljesül. 

A fentiekből adódó kötelező költségeit és a díjak kifizetését nem tudja az Alapítvány a 
vagyonának éves kamataiból finanszírozni. Tovább rontja a helyzetet a folyamatosan 
csökkenő kamatok mértéke. Mivel az operatív munka nagy részét jelenleg is a MEE iroda 
munkatársai, illetve a Diplomatervek elbírálását a MEE Diplomaterv és Szakdolgozat Bíráló 
bizottsága végzi, az operatív működésben nem jelent változást az Alapítvány 
tevékenységének MEE-be történő integrálása, amely megvalósulása esetén a fenti 
akadályok kiküszöbölhetők. Vinkovits András felvállalta, hogy a következő Elnökségi ülésig a 
GB megvizsgálja részletesen a gazdasági vonatkozású kérdéseket. Haddad Richárd 
összeférhetetlenségi kérdést vetett fel személyében, mivel tagja az Elektrotechnikai 
Alapítvány kuratóriumának és Főtitkára a MEE-nek, mint az Alapítvány alapítójának. 
Günthner Attilát kérte, hogy az Egyesület jogászával vizsgáltassa meg a kérdést. 

Egyebek  
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• Haddad Richár ismertette a Gábor Dénes díj kiírás legfontosabb részeit. Kérte az 
Elnökség tagjait, hogy ha valakinek van javaslata jelölése, azt tegye meg minél előbb, 
hogy a jelölésről időben tudjunk dönteni és el tudjuk készíteni. 

• Nagy János a szeptember 26-án sorra kerülő „Kutatók éjszakája” rendezvényre híva fel a 
figyelmet. A VTT az Óbudai Egyetemmel közös standot állít, valamint „Szeressük vagy 
ne a LED-eket” előadást tart Dr. Borsányi János. A továbbiakban a LUMEN V4 
nemzetközi konferenciáról szólt, amely októberben 8-10 közözött kerül megrendezésre 
Visegrádon. Végezetül elmondta, hogy a MEE VTT a Fővárosi önkormányzattól kapott 
felkérést Budapest közvilágítási mestertervének társadalmi vitájára. Ebben a kérdésben 
egy nyilvános fórumot fog szervezni a VTT. 

 
Budapest, 2014. szeptember 9.  
 
Összeállította: Jóváhagyta:  
 
 
Günthner Attila 

 
 
Béres József 

 

Irodavezető Elnök  

 


